
  

 

  Friluftsrådet Trekantområdet 

 

Karl Aage Dahl 
Formand Friluftsrådet Trekantområdet 
Jens Thuesens vej 20, 7000 Fredericia. kaadahl@c.dk 

Referat af bestyrelsesmøde nr. 1 

den 28.02.22 kl 11.00 
hos Karl Aage Dahl i  

Tavlhøjcenteret, Højdredraget 1, Taulov, Fredericia 

 

 

1. Nyt fra Friluftsrådet.  

Formanden orienterede om ny undersøgelse af danskernes adgang til naturen. 

Mange sager om skræmmeskilte er sendt ind til kommunerne. 

 

2. Udvalgsmøder opfølgning O 
Peer: Vejle ådalsgruppen har holdt møde i bestyrelsen, det er positivt med den måde Vejle 

Kommune engagerer sig,- alt foregår i fællesskab og i god tone. Peer har også været 

konsulent for Landsbyvandreruten (Vejle Kommune) ; 150 km primært på asfalt og 

dermed ikke så spændende til vandreture, men det er faktisk en fin cykelrute, hvilket 

anbefales. 

Astrid: Firmaet WSP, Mathilde Kjær Hansen er hyret til at koordinere Kongeåens nuværende 

problematikker; Esbjerg, Vejen og Kolding kommuner er involveret. Astrid deltager. 

3. Årsmødet ODB 

Per B kan ikke fortsætte som formand ifht arbejdspres. Karl Aage tilbyder sig med 

PB som næstformand/sekretær og backup.  

Selve mødet: PB laver dagsorden, vi mødes 18.30. Borde stole. Indtjekning: 

Jønne, referat Peer, Introduktion Per. 

4. Bestyrelsesmedlemmers deltagelse i forskellige aktiviteter. O 

4.1 Kolding kommune:  

4.1.1 Grønt råd for Kolding kommune.  

        Intet nyt. Der har været stille. Per B har været til møde om Drejens stierne over til Houens 

Odde. Deltagere var 2 fra kommunen, Houens Odde Spejdercenter, Koldingegnens 

Idrætsefterskole og Drejens Lokalråd. 

4.1.2   Andet? Naturnationalpark Stenderupskovene. Bølgerne har nok lagt sig en smule,- der er 

umiddelbart ikke udsigt til et stort skæmmende hegn langs hele kysten. 

.   

  

4.2 Vejle kommune  

4.2.1  Miljø Forum:  

           2. februar var der møde i bestyrelsen Vejle ådal og fjord. Ønske om sammenbundet 

stisystem på 42 km. Alt i alt er der rigtig godt gang i Vejle. 

4.2.2  Andet: Astrid: Vejle Kommune har opkøbt et stort stykke jord, nord for Vejle mod Horsensvej 

og Juelsmindevej hvor der bl.a er sat heste ud. Tirsbæk Gods har også lagt jord til. 

             

 

4.3  Fredericia kommune  

4.3.1  Grønt aktivitetsråd/Frivillig i naturen/affaldsråd: Der var naturrådsmøde i september, 

referat herfra er kommet nu. Der etableres masser af grønne områder for biodiversitet i 

bl.a Skærbækområdet i form af blomsterstriber mm. Annemette Bargum deltager i 

næste møde i marts med fokuspunkt Naturpark Lillebælt. 

4.3.2 Andet?  

                             

4.4  Vejen kommune  



  

2 

 

4.4.1  Møde i Grønt Råd. Møde i november hvor Bent Holgersen deltog,- referat er udkommet. 

Fokus: Vild i Vejen, vild med vilje og biodiversitet. Kragelund mose har forsøg med uldsvin 

til naturpleje. Der er søgt midler som forskningsprojekt. Henrik Bertelsen er med. Sally 

Huttingfort udtaler at otteradet ulvefod er i fremmarch. Der blev snakket meget om 

udledning af co2 på områder såsom energi, landbrug og transport med mål for 

nedsættelse heraf. Der er tilbud fra private virksomheder der tilbyder skovrejsning på 

offentlige arealer. Næste møde er indkaldt i april. 

4.4.2 Andet?  

   

 

4.6  Billund kommune  

4.6.1  Billund har fået etableret stisystem til Bindeballe som også er cykelegnet. 

  

5.  Tværkommunale aktiviteter O 

5.1  Hjortevildtgruppen: Enighed om at der bør være arealbegrænsning, men det er strandet 

i ministeriet. 

          

 

5.2  Skovbrugerrådet:  

 Jønne har været til møde i region Vadehavet, alle offentlige instanser er ikke længere i 

skovbrugerrådet. Skovbrugerne har i forvejen et samarbejde med kommunerne. Vi synes 

det tværfaglige samarbejde er en god ting, ærgerligt at det er blevet sådan. 

Skovfogeden kommer på Dansk Orienteringsforbunds næste møde og fortæller om Grib 

Skov, der er ved at blive hegnet ind ifbm status som Naturnationalpark. Jønne er i sin 

status som æresmedlem blevet spurgt om han vil deltage i en forudgående 

undersøgelse. 

 

5.3 Blå flag og grønt flag. 

  

6. Eventuelt D 

 PB sender link ud ifht kørselssedler mm. 

 

7.  Næste møde: DB Aftales med den nye bestyrelse. 

  SU. til Per B: 27586929 

 

Således opfattet af Per Brinck 


